
СТЕНОГРАМА 

засідання Комітету Верховної Ради України 

з питань економічного розвитку 

23 серпня 2024 року 

 

Веде засідання Голова Комітету НАТАЛУХА Д.А. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Колеги, вітаю. Секретаріат підказує мені, що є кворум, 

відповідно можемо розпочинати.  

Отже, у нас сьогодні такий швидкий, я сподіваюсь, технічний комітет, там немає 

розгляду питань по суті, лише по процедурі, нам потрібно прийняти рішення там по трьом 

процедурним питанням.  

Значить, порядок денний вам розісланий. Чи будуть зауваження, чи пропозиції по 

порядку денному, чи можемо голосувати? Можемо голосувати.  

Давайте, тоді ставлю на голосування пропозицію затвердити порядок денний в 

запропонованій редакції. 

Значить, перший пункт. Це внесення змін до орієнтовного плану роботи комітету 

на період дванадцятої сесії Верховної Ради України. 

Другий пункт. Про внесення змін до пропозицій до проекту порядку денного щодо 

чергової дванадцятої сесії Верховної Ради України дев'ятого скликання.  

Третій пункт. Питання про створення спільно з Комітетом Верховної Ради України 

з питань цифрової трансформації робочої групи з нормативно-правового врегулювання 

складових стратегічного планування в інтересах майбутніх поколінь.  

І "Різне". 

Ось такий порядок денний ставиться на голосування. Прошу голосувати, шановні 

колеги.  

Буймістер. 

Кисилевський. 

 

КИСИЛЕВСЬКИЙ Д.Д. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кицак. 

 

КИЦАК Б.В. За. 
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ГОЛОВУЮЧИЙ.  Колтунович. Кубів.  

Лічман.  

 

ЛІЧМАН Г.В. Лічман – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Магомедов. 

 

МАГОМЕДОВ М.С. Магомедов – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Дякую.  

Маріковський.  

 

МАРІКОВСЬКИЙ О.В. Маріковський – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Марчук. 

 

МАРЧУК І.П. За – Марчук.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Мовчан. 

 

МОВЧАН О.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую.  

Наталуха – за.   

Рущишин. 

 

РУЩИШИН Я.І. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, Ярослав Іванович.  

Тарута. 

Шевченко.  

Янченко.  

Тарута. 

Шевченко. 

Янченко.  
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Дякую, колеги. Затвердили порядок денний.  

Тоді рухаємося по відповідним питанням. Значить, у нас перше питання порядку 

денного –  це, власне, затвердження… внесення змін до орієнтовного плану роботи 

комітету на період дванадцятої сесії Верховної Ради України.  

По ньому ситуація наступна. Нам там потрібно доповнити цей план двома 

проектами закону, це 11059 і 11131.  

11059, це проект Закону про внесення змін до Закону України "Про ефективне 

управління майновими правами правовласників у сфері авторського права і (або) 

суміжних прав", це щодо адміністративної процедури.  

11139, це проект Закону про внесення змін до деяких законів України щодо 

підвищення ефективності управління державним майном, вдосконалення механізму 

реалізації арештованого майна та наближення правових стандартів в Україні до 

європейських стандартів. 

Ці законопроекти не були включені при розгляді в сесійній залі до порядку денного 

одинадцятої сесії. У нас Закон про Регламент не дає чіткої визначеності щодо статусу 

законопроектів, які були не включені до порядку денного, відповідно їх не можна вважати 

відхиленими чи відкликаними. І виходячи з наведеного і з існуючої законодавчої 

невизначеності, все-таки пропонується ці два законопроекти додатково включити до 

відповідних розділів орієнтовного плану роботи комітету на період дванадцятої сесії і 

пропозиції до проекту порядку денного чергової дванадцятої сесії Верховної Ради України 

дев'ятого скликання.  

Відповідно пропоную ухвалити два рішення. Тут потрібно двічі буде 

проголосувати.   

Перше. Доповнити орієнтовний план роботи комітету на період дванадцятої сесії 

Верховної Ради України законопроектами 11059 і 11139. Це перше голосування.  

Прошу голосувати, колеги.  

Буймістер.  

Кисилевський. 

 

КИСИЛЕВСЬКИЙ Д.Д. За – Кисилевський.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кицак.  

 

КИЦАК Б.В. Кицак – за.  
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Колтунович. 

Кубів. 

Лічман.  

 

ЛІЧМАН Г.В. Лічман – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Магомедов. Магомедов. 

Маріковський.  

 

МАРІКОВСЬКИЙ О.В. Маріковський – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Марчук. 

Мовчан. 

Наталуха – за.  

Марчук.  Мовчан.  

 

МОВЧАН О.В. Мовчан – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую.  

Рущишин. 

 

РУЩИШИН Я.І. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую.  

Тарута. 

Шевченко.  

Янченко.  

Марчук.  

Магомедов. 

Дякую. У нас всі – за. Не голосували – Магомедов, Марчук. 

І друге по цьому ж питанню, це пропоную ухвалити рішення доповнити 

пропозицію до проекту порядку денного чергової дванадцятої сесії Верховної Ради 

України дев'ятого скликання законопроектами  реєстраційні номери 12059, 11139. Прошу 

голосувати, колеги.  

Буймістер. 
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Кисилевський.  

 

КИСИЛЕВСЬКИЙ Д.Д. За. Кисилевський – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кицак. 

 

КИЦАК Б.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Колтунович. 

Кубів.  

Лічман. 

 

ЛІЧМАН Г.В. Лічман – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Магомедов.  

Маріковський. 

 

МАРІКОВСЬКИЙ О.В. Маріковський – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Марчук. 

Мовчан. 

 

МОВЧАН О.В. Мовчан – за. 

Рущишин.  

 

РУЩИШИН Я.І. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тарута.  

Шевченко. 

Янченко. 

 

ШЕСТОПАЛОВА В.П. Дмитро Андрійович, у нас відсутній кворум, тільки 7 

людей голосує зараз, приймає участь у засіданні. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. А чому відсутні, вони ж підключені і Марчук, і... 
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ШЕСТОПАЛОВА В.П. Вони не голосують, вони не голосують. Магомедов і 

Марчук, вони випали, вони не голосують зараз.  

 

МАГОМЕДОВ. (Не чути)…  я просто нахожусь  в здании, где связь  регулярно 

пропадает. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Магомедов   За  і Марчук. 

  

МАРЧУК. Дмитро Андрійович, так, прошу врахувати мій голос За по двом 

питанням, які... 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую.  

Бачите, Вікторіє Павлівно, всі на місці. Не панікуйте, просто люди... 

 

МАГОМЕДОВ. Мій голос теж  За по двом питанням. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую дуже. Дякую. Дякую, колеги. Таким чином, у нас всі – за. 

Дуже дякую.  

Наступне питання порядку денного. Значить, до нас Комітет з цифрової 

трансформації звернувся. 24 липня на своєму засіданні вони ухвалили рішення... 

 

МАГОМЕДОВ. Надо голосовать по новой? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ні-ні, по новій не надо, ми під стенограму все зафіксували. 

Створили робочу групу вони і ухвалили рішення з нормативно-правового 

регулювання складових стратегічного планування і політики в інтересах майбутніх 

поколінь.  

Значить, що це за монстр? Фактично, це структура, яка нашою колегою Вікою 

Подгорною була започаткована разом з Олексієм Жмеренецьким по розробці форсайтів. 

Вони достатньо непогано просунулися і зробили дуже якісні продукти. Цим зацікавилося 

РНБО, цим зацікавилося Міністерство економіки. Міністерство економіки десь знайшло 

навіть додаткові ресурси на забезпечення якоїсь там аналітики по цим форсайтам. Тобто 

це фактично таке стратегування, планування майбутніх сценаріїв розвитку нашої держави 

і світу в цілому.  
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Відповідно вони хочуть зробити це, так як Подгорна знаходиться в Комітеті 

цифрової трансформації, міжкомітетську таку структуру, і на рівні міністерств це теж 

буде підтримувати Мінекономіки і Мінцифри для того, щоб ми разом потім зробили 

якийсь спільний продукт і впливу на економіку різних сценаріїв розвитку і України і 

світу, і на суспільство України так само. Звідси народилася у них така ідея, ну як би 

пропозиція, звісно, створити таку робочу групу, точніше, доєднатися у якості співголови 

до такої робочої групи. І в мене прохання тоді підтримати мою кандидатуру як співголову 

зазначеної робочої групи.  

Якщо не буде заперечень, колеги, то я тоді ставлю на голосування таку 

пропозицію. 

Буймістер. 

Кисилевський.  

 

КИСИЛЕВСЬКИЙ Д.Д. За. Кисилевський – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кицак.  

 

КИЦАК Б.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Колтунович. 

Кубів.  

Лічман. 

 

ЛІЧМАН Г.В. Лічман – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Магомедов. 

 

МАГОМЕДОВ М.С. Магомедов – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Маріковський. 

 

МАРІКОВСЬКИЙ О.В. Маріковський – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Марчук.  
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МАРЧУК І.П. За, Дмитро Андрійович. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Мовчан. 

 

МОВЧАН О.В. Мовчан – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Наталуха – за.  

Рущишин. 

 

РУЩИШИН Я.І.  За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тарута. 

Шевченко. 

Янченко.  

Дякую. Я скину всі ці форсайти, до речі, в чат, можете  ознайомитись, там, справді, 

ну от якраз на вихідних почитати, мені здається, дуже цікаво. Вони там чотири сценарії 

різні прописали, і, в принципі, ми по своїй лінії допомагали їм зв'язатися з британцями з 

інституту Оксфордського, і  допомагали в розробці цих сценаріїв. Тобто там така цікава 

робота, не скажу, що вона супер практична з точки зору застосування, але мати широку 

картинку і бачення того, куди це все рухається, то, в принципі, почитати цікаво. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Друзі, у нас, в принципі, питання порядку денного вичерпані, лишився пункт 

"Різне". 

Чи є бажаючі по "Різному" хтось висловитися? Будь ласка. 

 

МАРІКОВСЬКИЙ О.В. Маріковський бажає. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Давайте, Маріковський. Хто ще?  

 

РУЩИШИН Я.І. Рущишин. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Маріковський, Рущишин і Магомедов, я чую. Чи ні? 

Олександр Валерійович, тоді починай, будь ласка. 
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МАРІКОВСЬКИЙ О.В. Доброго здоров'я, шановні колеги! Я пропоную вашій увазі, 

було спрямовано лист на вас щодо моєї участі в економічному форумі в Туреччині, який 

пройде 28 вересня, International Black Sea Rise (нерозбірливо) Forum. Вибачте,  у мене 

дитина на задньому фоні, дружина з іншою дитиною в лікарні, тому я трохи тут такий, 

вибачите. 

Дивіться, там питання – логістика та транспорт у Чорному морі. Я хотів би, 

оскільки у нас економічний комітет, можливо, будуть поради, рекомендації від членів 

комітету на цей захід. І було б, кому цікаво, обговорити це питання, щоб ми могли 

презентувати у моєму представництві на цьому форумі. Також Парламентська асамблея… 

Генеральна асамблея буде проходити також по цій темі, Парламентська асамблея 

Чорноморського економічного співробітництва, і комітети в цьому році будуть проходити 

по транспорту та логістиці. Тому дуже важливо почути голос комітету, хто б був 

зацікавлений щось порекомендувати. 

Наразі було спрямовано лист на міністерство України… наші міністерства з 

України, отримано від Мінекономіки, Мінгромад, розвитку громад, Мінтранспорту, МЗС 

відповіді, вони зверстані в таблиці, кому потрібно, також надам …(Не чути) озвучити на 

комітеті, що є така можливість презентувати позицію або напрацювати, і щоб ми там 

комітетом могли, в принципі, долучитися до цієї роботи.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пане Олександре… 

 

МАРІКОВСЬКИЙ О.В. Да. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тобто це до відома у вас інформація.  

 

МАРІКОВСЬКИЙ О.В. До відома. Так, щоб кожний міг долучитися, хто мав би 

бажання – транспорт та логістика в Чорному морі. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую.  

У мене одне побажання таке, мені здається, від імені всього комітету я висловлю. 

Можливо,  ви б поговорили з організаторами і наш комітет долучився б до роботи над 

цими важливими для економіки  Чорноморського басейну теми безпосередньо там на 

місці разом з вами, під вашим чітким керівництвом як голови делегації. Якщо б була їхня 

ласка зробити відповідні запрошення, ми би залюбки, я думаю, могли би… 
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МАРІКОВСЬКИЙ О.В. У нас є квота на два представницьких мандати там на 

цьому кворумі –  Анна Пуртова, вона як голова делегації, і я як голова Комітету економіки 

в цій організації. Про більше мандатів, на жаль, їх точно не буде, але один мандат, 

можливо, Пуртової можна буде використати. Тому дуже… 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Та ні.   

 

МАРІКОВСЬКИЙ О.В. Тут можна поговорити якраз так.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я зрозумів. Я інше трошки мав на увазі, але добре, я зрозумів.  

Все, тоді ми до відома прийняли. Дякую. Колеги, хто хоче скористатися такою 

можливістю, то до Олександра, будь ласка, звертайтеся, надавайте свої пропозиції. Я 

думаю ми ще проговоримо, разом подумаємо над форматом. 

 

МАРІКОВСЬКИЙ О.В. І ще, пане голово, у мене ще одне питання в "Різному", 

тому я можу почекати або черги, або сказати ще одне питання. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. У вас потребує воно голосування?  

 

МАРІКОВСЬКИЙ О.В. Потребує. Це на радників комітету.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Будь ласка. 

 

МАРІКОВСЬКИЙ О.В. Шановні колеги, оскільки у нас було прийнято рішення, що 

ми рекомендуємо там високоефективних людей на позицію радників, є мотивація, є 

бажання, є такий Волянський Назарій Олегович, це колишній член Invest for Ukraine. Він 

зараз очолює... Вибачте знову. Займає посаду директора представництва  Спілки 

підприємців та роботодавців  Польщі в Україні з квітня, має і фахові освіти, 

Стенфордський проект закінчував на докторантурі у Львівському  університеті, 

займається... має хороше, ну, фахове резюме і має мотивацію працювати в комітеті на 

позиції радника. Тому, якщо немає заперечень... Представляє український інтерес і точно 

ефективний і має навіть свій проект, телевізійний проект на Еспресо. Тому, якщо немає 

заперечень, будь ласка, я прошу підтримати. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую.  
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МАРІКОВСЬКИЙ О.В. А можна запросити його заслухати, якщо є  такі пропозиції, 

можемо запросити його заслухати. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Давайте. Єдине прохання, щоб на наступний комітет. Я думаю, 

на наступному тижні, зараз ми визначимося із секретаріатом, щоб у нас був стабільний 

кворум і ми всі заслухали, і проголосували. Добре? 

 

МАРІКОВСЬКИЙ О.В. Тоді ми його запрошуємо на наступний комітет, так? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так. Так. 

 

МАРІКОВСЬКИЙ О.В. Все. Плюс. Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Рущишин. 

 

РУЩИШИН Я.І.  Так, шановні колеги, вітаю вас зі святом прапора і з Днем 

Незалежності! Хотів би попросити, значить, повідомити, що ми отримали  на 

проголосовані нами листи і скеровані  до міністерства, до Кабінету Міністрів України, ми 

отримали певні відповіді. То це в продовження цих листів треба вчинити наступні  дії, 

тобто відправити  наступні листи. І я б хотів вашої згоди на це. 

Ми з вами вже звернулися до Кабінету Міністрів України щодо співпраці комітету 

з урядовим ситуаційним центром. Нам прийшла відповідь, що мова іде про те, що немає 

коштів на його створення, і тому пропонуємо  повторно звернутися до Уряду із проханням 

надати інформацію щодо подання бюджетного запиту на фінансування ситуаційного 

центру до держбюджету на цей рік, а також чи закладені такі видатки в бюджет на 

наступний рік. Це перший лист. Вони надані документи в повному обсязі, листи є  в 

комітеті.  

А також... Пане голово, можливо, ми по черзі. Я не знаю, чи тут треба голосування  

з цього приводу, чи не треба. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ярослав Іванович, якщо треба від комітету звернутися, то треба 

проголосувати.  
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РУЩИШИН Я.І. Треба проголосувати, так. Ну, прошу вас, це перший лист. А по 

другому я хочу порадитися просто.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Вікторія Павлівна, що по кворуму, є у нас? Достатня кількість 

людей підключена?  

 

ШЕСТОПАЛОВА В.П. Ні, у нас тільки 7 членів комітету підключено зараз.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозуміло, п'ятниця.   

 

РУЩИШИН Я.І. Окей. Тоді прошу на наступний комітет в "Різному" ці питання 

поставити ще раз.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре.  

Да, Ярослав Іванович, вибачайте. Тоді давайте, напевно, зараз… Сьогодні протягом 

дня напишу щодо наступного комітету і ми тоді вже заплануємо з нормальним кворумом 

це все узгодити і прийняти. Добре?  

 

РУЩИШИН Я.І. Гаразд.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дуже дякую всім. Колеги, в нас, в принципі, вичерпаний порядок 

денний. Як і обіцяв, наче небагато часу це зайняло.  

Всім гарних вихідних. Всіх зі святом.  

Слава Україні! Дякую дуже.  


